
Zápis z 3. schůze předsednictva CASA, 10. 11. 2023, 13:00-15:00, online

Přítomní: Adam Horálek, předseda (AH), Hedvika Novotná (HN), Alžběta Wolfová (AW),
Nikola Balaš (NB), Barbora Stehlíková (BS), Varvara Borisova (VB)

Agenda:

1. Zápisy ze schůzek předsednictva
Jako zapisovatelka se přihlásila VB; NB připomněl, že se zápisy vyvěšují na web
CASA. AW finalizuje zápis ze schůze 31. 8. 2023 na základě připomínek členstva a
finální verzi zašle NB ke zveřejnění.

2. Příprava Valného shromáždění a Ladislav Holy Lecture (27. 1. 2024)
Předsednictvo se shodlo, že je potřeba co nejdříve zaslat oznámení termínu Valného
shromáždění členstvu CASA. Úkoly byly rozděleny následovně:

● AH zašle oficiální zvací dopis Davidu Gellnerovi, který je hostem LHL 2024
● NB připraví pozvánku na Valné shromáždění členstva CASA
● AH požádá Davida Gellnera o zaslání názvu přednášky, anotace a krátkého

bia.
● AW zašle AH přesné parametry pro grafickou úpravu (rozsah slov, fotografie

apod.)
● NB kontaktuje Ústav pro českou literaturu ohledně dostupnosti prostor pro

konání VS a LHL

Začátek VS předběžně předsednictvo stanovilo na 14h. Do programu VS se
předsednictvo rozhodlo zařádit tři dodatečné body: 1) Den antropologie 2024; 2)
Bienální konference CASA 2025 – výzva k zapojení; 3) Zpráva z organizace Bienální
konference CASA 2023

Předsednictvo krátce reflektovalo průběh letošní Bienální konference; byla
zdůrazněna dobrá úroveň konferenčních příspěvků a velký počet zahraničních hostů.
HN se pozastavila nad tím, že hlavním pořadatelem konference byla FSV.

3. Členský příspěvek CASA
Předsednictvo diskutovalo možnost zvýšení členského příspěvku od příštího roku.
Jako argument pro padla možnost navýšení rozpočtu pro organizaci Gellnerovských
seminářů. Zazněl však názor, že současně CASA nemá potřebu zvyšovat výši
členského příspěvku z hlediska hospodaření. Předsednictvo se většinově shodlo, že
na valném shromáždění přednese návrh ponechat stávající výši členských příspěvků
i pro následující rok. Valné shromáždění poté rozhodne o výši příspěvků na rok 2024.

4. Gellnerovské semináře
AW informovala předsednictvo o chystaných seminářích; předsednictvo vyjadřuje AW
poděkování za precizní a efektivní práci. Palčivou otázkou však je financování GS:
AW a BS se domluvily, že financování a možné navýšení rozpočtu na organizaci GS
za účelem zvyšování jejich kvality dodatečně projednají a pak budou informovat
předsednictvo. AH navrhuje aktivněji využívat možnosti tuzemských pracovišť a
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rozvíjet přednáškovou mobilitu oběma směry (z Prahy a do Prahy). AH zároveň
předává požadavek členstva na 1) zasílání zvacího emailu na GS dvojjazyčně; 2)
zveřejnění jmen budoucích hostů s několikaměsíčním předstihem. AW souhlasí a
provede odpovídající změny v organizačním procesu. Předsednictvo znovu vyjadřuje
poděkování AW.

5. Žádost o finanční podporu z Rady vědecké společnosti
AH a BS informovali o stavu předběžného podání žádosti o finanční podporu z RVS,
kam se podaly dvě žádost CASA (Organizace Gellnerovských seminářů a podpora
revize Etického kodexu CASA; Publikování časopisu CARGO a rozvoj webových
stránek). Oficiální žádost se bude podávat v lednu; výsledek řízení lze očekávat
v březnu 2024.

6. Soutěž CASA
NB informuje o počtu přihlášek podaných v rámci vyhlášení 8. ročníku soutěže CASA.
VB informuje o stavu hodnotící komise. Hodnocení začne, až budou zpracovány
přihlášky.

7. Den antropologie 2024
Den antropologie by měl probíhat v třetím únorovém týdnu 2024, formát a přesný den
(dny) konání lze volit individuálně. Předsednictvo diskutuje cíle organizace Dne
antropologie, možné financování a míru, do které se CASA bude na organizaci a
zprostředkování informací podílet. Předsednictvo dospívá k závěru, že by CASA
neměla být hlavním pořadatelem Dne antropologie, nýbrž spíše informace o možnosti
zapojení zprostředkovat na jednotlivá pracoviště, případně studentské spolky. Jelikož
se jedná o 1. ročník Dne antropologie, hlavním cílem je vyzkoušet, co podobná akce
znamená v praxi a jak to lze do budoucna koncipovat a rozvíjet. Nyní cílem dát sobě
navzájem vědět, že jsme. Stačí utvořit jednu akci, třeba debatu, ke které můžou být
online přizváni antropologové odjinud. VB navrhuje ve spolupráci se studentským
spolkem ASambláž organizování (odpole)Dne antropologie na bázi Kampusu
Hybernská. Úkoly byly rozděleny následovně:

● VB kontaktuje zástupce pražského a brněnského antropologického
studentstva (popř. i z dalších regionů) a projedná možnosti zapojení

● AH zjistí možnosti sdílení a promítání v rámci Dne antropologie série krátkých
filmů Portréty války

● VB připraví návrh výzvy k zapojení se do Dne antropologie

8. Etický kodex CASA
HN informovala předsednictvo o tom, že proběhlo jednání s Martinem Fottou, na
základě kterého vznikla domluva ohledně setkání v lednu. Celkově jsou plánována
minimálně dvě setkání pracovní skupiny, která připraví formát celé akce. Je otázkou,
zda je pro inovaci etického kodexu a/či směrnic nutný workshop. Předsednictvo dalo
najevo svůj zájem o podobný druh akce, na kterou navíc požádala o financování
RVS. AW vyslovuje ochotu se zapojit do přípravy nových etických směrnic skrze
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připomínkové řízení; nakonec předsednictvo dospívá k závěru, že všichni členové a
členky předsednictva budou mít právo směrnice komentovat a diskutovat.

9. Změna Volebního řádu CASA
Předsednictvo diskutovalo potřebu zrychlit a zjednodušit volební proces; hlavním
potenciálem pro změnu je zkrácení lhůt. Jelikož změna volebního řádu se musí
schválit Valným shromážděním, předsednictvo tuto agendu upřednostňuje, aby byla
projednána již v lednu 2024. Úkoly byly rozděleny následovně:

● HN se podívá, zda zákon umožňuje zkrácení volebních lhůt a zároveň
zjistí/předloží ke zvážení, zda je nezbytné volit předsedu a předsednictvo
zvlášť.

10. Nevypotřebované finanční prostředky z Bienální konference CASA 2023
BS informovala o tom, že v rámci pořádání Bienální konference CASA vznikla
nevypotřebovaná částka ve výši 27 tis. Kč. Po kratší diskuzi předsednictvo
jednohlasně souhlasilo s udělením odměn členstvu organizační komise konference;
zbytek peněz se převede na účet CASA a bude použít pro činnosti asociace. Úkoly
byly rozděleny následovně:

● BS se domluví s Jakubem Grygarem ohledně výše odměn

11. Cargo
AH informoval předsednictvo o stavu prosincového čísla, které je v podstatě
připravené. Vzhledem k personálním změnám se odkládá uzavření smlouvy
s Univerzitou Pardubice, proto zatím Cargo nedisponuje prostředky na publikování
prosincového čísla. Předsednictvo bude informováno o dalším postupu v této věci.

12. Dotace z Rady vědecké společnosti
Předsednictvo diskutuje o tom, jak naloží s prostředky, které se CASA uvolní
v případě, že RVS neschválí změnu poměru financování časopisu Cargo.
Předsednictvo se většinově shoduje na tom, že tyto prostředky budou investovány do
rozvoje webu CASA.

13. Registrace nového předsednictva v spolkovém rejstříku
BS informovala předsednictvo, že věc je stále v řešení.

14. David Gellner
NB žádá HN o spolupráci ve věci ubytování Davida Gellnera. Úkoly byly rozděleny
následovně:

● NB zašle HN potřebné údaje
● HN objedná pokoj pro Davida Gellnera na 27.-29. ledna 2024

15. Správa webových stránek a sociálních sítích CASA
NB dává k projednání postup v případě, že je CASA požádána o sdílení vyjádření,
informací apod., které lze považovat za kontroverzní. Po kratší diskuzi předsednictvo
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dospívá k názoru, že nyní budou podobné žádosti předloženy k hlasování per rollam
celému předsednictvu.

16. Příští setkání předsednictva
Příští setkání předsednictva proběhne 19. 1. 2024 od 10h., místo a formát budou
upřesněny.

Zapsala: Varvara Borisova

Schválil: Adam Horálek
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